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Protokół Nr XXXVIII/09/2021 
z XXXVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek VIII kadencji, która odbyła się w dniu 07 lipca 2021 roku w 
Urzędzie Gminy i Miasta Szadek, godz. 8:30. 

 
Obecni Radni (lista obecności w załączeniu): 

1. Ogińska Janina – Przewodnicząca Rady 

2. Sadza Emilian – Wiceprzewodniczący Rady  

3. Kałużka Mirosław – Wiceprzewodniczący Rady  

4. Durka Krzysztof 

5. Golik Dorota;  

6. Lubiszewski Sylwester 

7. Jaruga Mirosław 

8. Król Bogdan 

9. Rudecki Robert 

10. Sagan Tomasz 

11. Mąkosa Leszek 

12. Bralczyk Stanisław 

13. Subczyńska Alicja 

 
Spoza Rady obecni byli: 

1. Pan Artur Ławniczak – Burmistrz Gminy i Miasta Szadek  

2. Pani Małgorzata Mysur – Sekretarz Gminy i Miasta Szadek 

 

Planowane tematy:       

      1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

      2.  Przyjęcie porządku obrad. 

3. Sprawy różne. 

4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2020. 

5. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2020.   

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum zaufania (druk 

2). 

7. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza 

Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2020 rok. 

8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek 

za rok 2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia/niezatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2020. 

10. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2020. 

11. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2020 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 

2020 rok. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych.  

14. Zamkniecie obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy i Miasta Szadek. 
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Pkt 1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności.   

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Szadek Janina Ogińska - otworzyła obrady XXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy i Miasta Szadek. Następnie poprzez system do głosowania zweryfikowano obecność radnych oraz 

potwierdzono prawomocność obrad (w sesji nie brał udziału Radny T. Mielczarek oraz J. Szwedzki).  

Pkt. 2.  Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Pkt. 3 Sprawy różne.  

W sprawach różnych nikt nie zabrał głosu.  

 

Pkt 4. Przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2020.  

Przewodnicząca Rady p. Ogińska poinformowała, że radni otrzymali, mogli zapoznać się z przygotowanym przez 

Pana Burmistrza raportem. Raport został przygotowany, opisany bardzo szczegółowo. Wszystko, co zostało w nim 

zawarte jest zgodne z podejmowanymi przez Radę decyzjami. W raporcie znalazły się wykonane inwestycje, 

których poziom jest  wysoki,  biorąc pod uwagę budżet gminy. Dzięki Panu Burmistrzowi, pracownikom, udało się 

pozyskać środki zewnętrzne. Dzięki czemu w miarę możliwości następował systematyczny rozwój gminy. W 

raporcie ujęto sprawy majątkowe, obywatelskie. Wszystko bardzo szczegółowo zostało przedstawione.  Zgodnie z 

przepisami, względem raportu mogli wypowiedzieć się również mieszkańcy gminy,  po zgłoszeniu takiego faktu do 

przewodniczącej. Żadne zgłoszenie od  mieszkańców nie wpłynęło.  

 

Burmistrz Gminy i Miasta Szadek p. Ławniczak odnosząc się do raportu, wskazał, że w roku ubiegłym mieliśmy 37 

zadań inwestycyjnych. Jedne większe, inne mniejsze. To sporo, nie licząc zadań naprawczych, bieżących. Możemy 

sobie podziękować, że udało się nam wypracować takie środki, dzięki którym te inwestycje są widoczne. 

Szczególnie te drogowe, wodno – kanalizacyjne, które zostaną na następnych wiele lat. Kompleksowo 

zmodernizowane ujęcie wody – dzięki, czemu podczas suszy nie było ani jednego telefonu, że nie ma wody. 

Zlikwidowano prawie wszystkie ryczałty – wszyscy mieszkańcy płacą za wodę, tyle ile zużyją. Po wielu latach zakład 

gospodarki zdobył narzędzia do normalnej pracy. Dziś awaria może być usunięta w przeciągu kilku godzin a nie, 

jak to miało miejsce kilku dni. Pan Burmistrz podkreślił, że dużym sukcesem jest praca naszych ludzi. Tego 

wszystkiego nie wykonuje burmistrz lecz cały zespół ludzi, którzy chcą pisać wnioski, rozliczać,  przypilnować tego 

wszystkiego. To jest cała maszyneria, której trzeba poświecić dużo czasu, uwagi. Pan Burmistrz podziękował 

wszystkim pracownikom urzędu, za to, że udało się tak wiele wypracować. Pan Burmistrz nawiązał do zasady 

realizacji inwestycji w różnych miejscach gminy – ważnej, której warto się konsekwentnie trzymać. Bo ona 

procentuje. Chyba nikt nie czuje się wykluczony, choć mamy świadomość, że chcielibyśmy, aby to było wcześniej. 

Rok 2020 to trudny czas, czas pandemii. Dziś jesteśmy mądrzejsi o  pewną wiedzę. Sporo osób chorowało, także 

z naszego grona. Bardzo dużo osób zmarło na terenie naszej gminy. Nasze zeszłoroczne starania procentują, 

zaprocentują w tym roku. Duży zakład pracy rozpoczyna na naszym terenie swoją działalność. Udało się pozyskać 

inwestora, który remontuje bazę i uruchomi działalność szwalniczą. Zatrudnienie może znaleźć nawet do 80 osób. 

Wiele spotkań, rozmów - udało się przekonać inwestora do zakupu nieruchomości, zostało to sfinalizowane. 

Również nieruchomość po dawnym tartaku znalazła normalnego nabywcę, będzie tam działalność rolnicza 

związana ze skupem, przechowywaniem, suszeniem zboża.  

 

Pan Burmistrz wspomniał także, że w roku ubiegłym podpisane zostały umowy, które są realizowane w tym roku. 

W chwili obecnej zaczęła się realizacja projektu związanego z wodą,  kanalizacją na ul. Sieradzkiej. Projekt za 850 

tys. zł. Do końca sierpnia zadanie zostanie wykonane. Budynek szkoły – wniosek z roku ubiegłego -  modernizacja 

stolarki okiennej, kompleksowe docieplenie, fotowoltaika na kwotę 1 mln 800 tys. Przyłącze gazowe, budowa stacji 
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regazyfikacji, na którą tyle osób czeka. Udało się nam pozyskać to na nasz teren. Dzięki czemu kolejne 

nieruchomości będą mogły sukcesywnie być podłączane. Rok ubiegły był trudny dla edukacji, dla mieszkańców, 

dla służby zdrowia, opieki  społecznej. Części rzeczy nie udało się zrealizować w roku ubiegłym np. stadionu. 

Liczymy, że do końca sierpnia będzie to zrobione. Cieszymy się z projektów drogowych, jakie udało się w roku 

ubiegłym zrealizować. Szczególnie z Glinianek, odcinka, który był w katastrofalnym stanie. Z nowego samochodu 

strażackiego dla OSP Szadek. Decyzja o tym samochodzie zapadła w ciągu jednego dnia. Stad podziękowania dla 

Rady, za tak szybką reakcję. Dzięki życzliwości komendy, posłów wspierających tą inicjatywę udało się zakupić 

samochód. W zeszłym roku przekonaliśmy się, że wyposażenie druhów ochotników w odpowiedni sprzęt ratuje 

życie. Również nie tak dawno, gdyby nie natychmiastowa pomoc strażaków, mielibyśmy bardziej tragiczny bilans 

wypadku z udziałem młodych ludzi. Są to niestety takie momenty, które potwierdzają, że wato inwestować w 

ochronę życia, zdrowia mieszkańców. Pan Burmistrz poinformował, że w zeszłym roku mieliśmy 3 granty sołeckie 

z samorządu województwa. W tym roku mamy sześć. Pan Burmistrz podkreślił, że gmina nie ma wystarczającej 

ilości środków, by samodzielnie wykonywać zadania. Dlatego stara się o dofinasowania, środki zewnętrzne. 

Realizowane są zadania, które zostaną na lata. Niezależnie kto będzie burmistrzem, kto będzie w Radzie – to 

zrealizowane projekty będą służyły całej społeczności. Pan Burmistrz podziękował także pracownikom służby 

zdrowia, zespołowi lokalnego ośrodka zdrowia, za natychmiastowe przystąpienie do programu szczepień. Choć na 

początku problem był z ilością szczepionek.  Za realizację programu szczepień. Pandemia obnażyła niestety 

słabość bogatego kraju, słabość organizacyjną, paraliż szpitali. Nasza gmina została wpisana do działań obronnych 

woj. łódzkiego, jako szpital polowy. Na szczęście nie musieliśmy uruchamiać tej procedury. Chociaż poczyniliśmy 

wiele zakupów w ramach działania obronnego, by wyznaczone placówki (szkoła w Prusinowicach, w Szadku) były 

przygotowane.  

 

Pan Burmistrz podziękował Radzie za to co było, poprosił o uwagi, spostrzeżenia. Wiele rzeczy jeszcze do zrobienia 

pozostało, chcielibyśmy to zrobić jak najszybciej. Na ten rok zakontraktowaliśmy dużo inwestycji. Liczymy, że za 

chwilę kolejne przetargi na projekty drogowe będą rozstrzygnięte (miejscowość Piaski, Boczki, Kornaty, 

Szadkowice Ogrodzim), zaś finalizacja ich wykonania nastąpi do końca października. Pan Burmistrz wspomniał, że 

w roku ubiegłym Uniwersytet Łódzki wydał wydawnictwo, opracowanie „Marketing, budowanie wizerunku 

konkurencyjność jednostek terytorialnych na przykładzie gmin regionu łódzkiego”, w którym napisano o nas między 

innymi, że gmina Szadek stanowi dobry przykład wykorzystania instrumentów promocji dla rozwoju,  stawia na 

prężny rozwój rolnictwa w tym głównie ekologicznego, zrównoważonego. W Polsce znanych jest wiele  

certyfikowanych produktów regionalnych, ekologicznych pochodzących właśnie z tej gminy. Gminie w rozwoju 

potencjału pomagają środki  unijne, z których gmina chętnie korzysta. Bardzo nas cieszy taka pozytywna ocena, 

która jest swego rodzaju satysfakcją, ważną w wykonywanej pracy.  

 

Pkt. 5. Debata nad raportem o stanie Gminy i Miasta Szadek w roku 2020.   

Przewodnicząca Rady p. Ogińska podsumowując dodała, że nawet budżet domowy, w ciągu roku ulega 

modyfikacji. Ważne jest to, że nawet gdy coś jest wprowadzane poza zaplanowanymi inwestycjami, a można 

pozyskać środki z zewnątrz, to należy wykorzystać szansę, sięgnąć po te środki.. Co zostanie zrobione, to zostanie 

w naszej gminie. Przewodnicząca rady zgodziła się ze słowami Pana Burmistrza, że jest wiele jeszcze do zrobienia. 

Podkreśliła, że pan Burmistrz nie rozgranicza sołectw, miasta. Pieniądze są równomiernie dzielone, wszystkie 

potrzeby są dostrzegane. Z grona Rady nie zabrał  nikt głosu.  

 

Pkt 6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek wotum 

zaufania. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie projektu uchwały w/s udzielenia wotum zaufania, przedstawiła 
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jego wyniki:  

- za udzieleniem: 13 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 
Pkt 7. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii o sprawozdaniu 

Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr 

V/115/2021 z dnia 4 czerwca 2021 roku w sprawie opinii o sprawozdaniu Burmistrza Gminy i Miasta Szadek z 

wykonania budżetu za 2020 rok.  

 
Pkt 8. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek w sprawie wykonania budżetu Gminy i Miasta 

Szadek za rok 2020. 

Przewodniczący komisji rewizyjnej p. Król odczytał opinię komisji (przekazaną do RIO w Łodzi pismem znak: 

RO.0004.39.2021 z dnia 10.06.2021 r.), zgodnie, z którą pozytywnie zaopiniowano wykonanie budżetu za 2020 

rok.    

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2020. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu i przedstawiła jego wyniki:  

- za zatwierdzeniem: 13 

- przeciw zatwierdzeniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 
Pkt 11. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2020 rok.  

Przewodniczący komisji rewizyjnej p. Król odczytał treść wniosku:  

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się i rozpatrzeniu: sprawozdania finansowego Gminy i Miasta Szadek za rok 

2020 złożonego z bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, bilansu jednostki budżetowej                    

i samorządowego zakładu budżetowego, rachunku zysków i strat jednostki oraz zestawienia zmian w funduszu 

jednostki, informacji dodatkowej, sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za rok 2020 wraz z 

opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy i Miasta Szadek za 

2020 rok (z dn. 04.06.2021 r. Uchwała  Nr V/115/2021 Składu Orzekającego RIO w Łodzi), informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy i Miasta Szadek według stanu na 31.12.2020 r.  

Większością głosów, przy jednym Radnym nieobecnym (głosów „za”- 3, głosów „przeciw” - 0, głosów 

„wstrzymujących się” - 1) wnioskuje o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za rok 

2020.  

(Wniosek komisji o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2020 rok przekazany do RIO 

w Łodzi pismem znak: RO.0004.39.2021). 

 

Pkt 12. Przedstawienie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Szadek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 

2020 rok.  
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Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr 

V/157/2021 z dnia 29 czerwca 2021 roku w sprawie wniosku Komisji rewizyjnej Rady Gminy i kasta Szadek o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta Szadek za 2020 rok. 

 
Pkt 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia/nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2020 rok.. 

Przewodnicząca Rady przeprowadziła głosowanie w/s udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy i Miasta 

Szadek za 2020 rok,  przedstawiła jego wyniki:  

- za udzieleniem: 13 

- przeciw udzieleniu: 0 

- wstrzymano się od głosu: 0 

Absolutorium udzielono jednogłośnie.  

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Wysokie Radzie za udzielenie absolutorium Panu Burmistrzowi. Za rzeczowe 

podejście do wielu kwestii, za wsparcie, dostrzeganie problemów gminy i miasta. Pogratulowała Panu Burmistrzowi 

uzyskania absolutoriom, podziękowała za zaangażowanie w życie nie tylko gospodarcze gminy, ale i społeczne.  

życząc jednocześnie gospodarzowi gminy, by tego zaangażowania nie zabrakło, podobnie jak zdrowia.   

 

Pan Burmistrz podziękował Radzie za dobry inwestycyjnie rok 2020. Choć trudny społecznie ze względu na 

pandemię. Zaznaczył, że chęci do pracy są, pomysłów nie brakuje. Czasami musimy się stopować, by zbyt dużo 

nie wrzucić, bo fizycznie ani finansowo nie jesteśmy w stanie udźwigać wszystkiego. Staramy się pomagać zawsze 

gdy jest to możliwe, w inicjatywach mieszkańców, podmiotów gospodarczych. Żyjemy w dużej mierze z lokalnej 

produkcji, bardzo dużo osób przyjeżdża do nas na zakupy. To jest naprawdę duży procent dochodów wielu 

gospodarstw domowych na terenie naszej gminy. Dlatego warto to rozwijać.  

 
Pani Przewodnicząca podziękowała także Pani sekretarz za prace nad raportem o stanie gminy.  
 
Pkt. 13. Interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że Radny R. rudecki złożył pisemną interpelację dotyczącą wykonania 

kompleksowej rewitalizacji grobów Nieznanego Żołnierza zlokalizowanych na cmentarzu Św. Wawrzyńca,  

polegająca na oczyszczeniu pomników, odświeżeniu napisów, usunięcie starych roślin, dokonaniu nowych 

nasadzeń.  

 

Radny M. Kałużka, zapytał o dożynki w roku bieżącym, czy będą organizowane.  

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że wszyscy czekają na normalne spotkania międzyludzkie, dożynki są najważniejszym 

wydarzeniem społeczno - kulturalnym dla całej społeczności. Planowane jest zorganizowanie dożynek, o ile nie 

będzie żadnych innych restrykcji pandemicznych. Może niestety też być taki sygnał, że imprezy takie są zabronione. 

Te ostatnie godziny są takie dosyć niepokojące. Pan Burmistrz podziękował jednocześnie, mieszkańcom, 

uczestnikom za wsparcie rajdu charytatywnego dla Justyny. Udało się zebrać 17 tys. zł.  

 

Radna A. Subczyńska zaprosiła na Ogólnopolską Galę Kapel – 11 lipca na godz. 14:00.  

 

Radny L. Mąkosa zwrócił się ze sprawą pisma o nielegalną wycinkę krzaków dokonaną przez mieszkańca. Ktoś 

podpisał się nazwiskiem tegoż mieszkańca pod pismem do urzędu.  
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Pan Burmistrz wyjaśnił, że wpłynęło takie pismo, chodziło o krzaki, drzewa na ul. Wilamowskiej. My zbadaliśmy 

stan faktyczny. Zakrzaczenia nie wymagają żadnej zgody i drzewa owocowe również. Zostało to wyjaśnione.  

 
 
 
 
 
 
 
 
Sesja została utrwalona nagraniem audio-wideo, dostępnym na stronie internetowej urzędu.  
 
 
Protokolant                                                                                                                   Przewodnicząca Rady  
 
E. Lubiszewska                                                                                                               Janina Ogińska 
 
 
 

 


